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Protokoll fört vid styrelsemöte den 11.11–12.11 2011 i Åbo

Närvarande: Jaanet Salminen, Sel, president
Lene Milling Wadstrøm, DSF
Steen Polk, DSF
Leif Sort, DLF
Ursula Öhrman, Sel
Jónleif Johannesen, FL
Ásta Bjök Björnsdóttir, FIS
Gunnar Opstad, Utdanningsforbundet
Einar Ove Standal, Utdanningsforbundet
Mats Norrstad, Lärarförbundet
Anders Nordin, SFSP

Styrelsemötet i Åbo inleddes med ett skolbesök till Luolavuori skola. Det är en skola som
erbjuder både allmän- och specialundervisning åt stadsdelen Luolavuoris elever i
årskurserna 1-6 och smågruppsundervising över kommungränserna för elever med
speciella behov (autism, asperger, svag prestationsnivå m.m.)från förskola till årskurs 9.

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
President Jaanet Salminen hälsade ledamöterna hjärtligt Välkomna till Åbo. Ny i styrelsen är
Gunnar Opstad från Utdanningsforbundet som har efterträtt Hege Valås.

1.  Mötet öppnas
Mötet öppnades kl.13.10 av presidenten som konstaterade att mötet var stadgeenligt
sammankallat och beslutfört.

2.  Fastställande av föredragningslistan
Föredragningslistan fastställdes.

3.  Föregående mötesprotokoll 1/2011 godkändes
Föregående mötesprotokoll från den 20-21 maj godkändes efter att några tryckfel rättats till och
lades till handlingarna.

4. NFSP:s uppdrag?
På mötet i Akureyri fördes en diskussion om hur vi skall informera andra organisationer och
myndigheter i våra respektive länder då vi har gemensamma frågor som är viktiga för oss och
berör oss alla.
Diskussionen fortsatte på mötet i Åbo och olika tankar framfördes såsom:

 Ett gemensamt diskussionsforum på vår nya webbplats. Frågan ställdes då om vi har
personresurser till att ha ett öppet forum. Någon måste ju då ständigt kontrollera vad som
händer inom detta forum.

 Detta med att ha ett gemensamt forum för NFSP skall vara så enkelt som möjligt för alla
länder. Eftersom presidentskapet växlar och ansvaret över webbplatsen likaså skall alla ha
möjlighet att sköta detta ansvar.



Styrelsen beslöt att vi börjar i liten skala med det gemensamma på vår webbplats. Det som är det
senaste aktuella sätts ut på webbplatsen och om vi lyckas skriva någon gemensam
skrivelse/artikel sätts också detta ut och kan tryckas i våra respektive länders organisations
tidningar.
Vårt gemensamma forum för tillfället är vår nätkontakt. Då vi mellan våra styrelsemöten vill dryfta
något gemensamt så kan vi göra det per e-post.

5.  Ny hemsida
Den nya webbplatsen visades och kommentarerna var positiva, vissa saker poängterades:

 En kort engelsk introduktion om vad NFSP är och gör kunde finnas som en egen sida
under en engelsk flagga.

 Beslöts att ett arkiv för NFSP:s tidigare protokoll skall inrättas. De allra äldsta före
paradigmskiftet år 2000 sätts inte ut. Anders Nordin lovade kontakta Inga-Britta för att kolla
om hon har mötesprotokoll för perioden 2000-2003. De senare protokollen torde finnas i
både pappers- och elektronisk version. Protokollen på nätet skall vara i pdf-format.

 NFSP:s konferenser till år 2003 slutade alla med ett gemensamt utlåtande. Trevligt vore om
man kunde spåra upp så många som möjligt av dessa utlåtanden och placera dem under
historikrubriken.

 På startsidan skall det placeras länkar till andra webbplatser. Under de enskilda länderna
kommer man till NFSP:s olika medlemsorganisationers webbplatser. Bra vore om det också
om det kunde göras tvärtom, från organisationernas webbplatser till NFSP:s.

 Under rubriken forskning vore det bra om det fanns en aktuell forskningsrapport,
avhandling från alla nordiska länder.

 Det aktuella från de nordiska länderna som har gåtts igenom på senaste styrelsemöte skall
placeras ut under rubriken aktuellt på startsidan. De tidigare aktuella
landsrapporterna/underlagen läggs ut under respektive lands flagga.

 Fotografierna över styrelsemedlemmarna borde vara tillräckligt ”stora” så att de inte blir så
grovkorniga.

 Jaanet Salminen åtog sig uppgiften att uppdatera webbplatsen då det gäller enkla
textändringar.

6. Överskottspengarna från konferenserna
Mats Norrstad informerade om hur detta överskott kommit till. Då konferensen i Västerås 2003
planerades ansökte planeringsgruppen om understöd från olika svenska myndigheter. Man ville
skapa en underskotts- garantisumma.  Konferensen betalade sig själv och garantisumman
behövde inte användas. De myndigheterna som hade understött Västeråskonferensen yrkade inte
på att få tillbaka pengarna utan garantisumman kunde överföras till Danmark som var i turen att
organisera följande konferens. Summan var då ca 50 000 Skr . Eftersom den danska konferensen
2007 i Köpenhamn också gick på plus ökade garantisumman. Pengarna gick vidare till Norge och
konferensen i Oslo 2010 gick också på plus.
Det är bra att ha en summa att röra sig med innan pengar för kommande konferens börjar
strömma till. Medel behövs till annonser, marknadsföring, betalning av föreläsarnas resor och logi
kan behöva göras, etc.
Eftersom denna garantisumma nu är ca 40 000 e funderar styrelsen på vad vi skall göra med
pengarna. Frågor som är oklara är:

 Hur mycket pengar i form av en garantisumma har man behov av?
 Hur hanterar man detta med att flytta pengar från de enskilda länderna?
 Skall vi återinföra en ekonomisk fond inom förbundet?

Gunnar Opstad och Mats Norrstad lovar kolla upp detta med sina förbunds ekonomiska experter.
Följande förslag framfördes på vad man kunde göra med dessa pengar:



 En studieresa för styrelsen till en konferens i Stockholm gällande läs- och skrivsvårigheter.
 Förbundet kunde få positivt rykte och bli mer känt om man organiserade en fond som

kunde stöda forskare inom det specialpedagogiska fältet.
 Vad händer om någon konferens går på minus ifall NFSP har en fond. Hur gör vi då för att

kunna fylla igen underskottet.
 Positivt vore det om man kunde ordna kompetensutveckling för styrelsemedlemmarna.  Det

skulle vara bra om vi fick en insyn i hur de har det i andra länder.  Det tidigare förslaget att
kontakta OECD för att få en europeisk vinkling på specialundervisningen låter bra.

 Den gamla fondens styrelse var lika med NFSP:s styrelse.

Styrelsen beslöt att det land som sköter om pengarna en gång per år redovisar hur dessa pengar
har använts.

 Beslut har redan gjorts att arbetet, att fixa webbplatsen och att skapa en ny logo för
förbundet, skall bekostas av dessa medel .

 En del av tolkningskostnaderna för konferensen i Finland kan bekostas av dessa medel

Viktigt är att försöka övertyga våra ministerier att också de skall understöda våra konferenser.

7.   Aktualitetsrapport från varje land
 Tanken med denna punkt är att medlemsorganisationerna här kan ge en kort orientering

om aktuella frågor som kan vara av intresse för NFSPs styrelse. Det kan t.ex. handla om
nya utvecklingstendenser inom undervisningssektorn, inom det specialpedagogiska
området eller inom organisationsvärlden.  En skriven text om detta skall gärna ha skickats
in tidigare.

 Aktualitetsrapporterna finns som bilagor

8.  Nästa konferens i Finland 2013
Jaanet Salminen och Ursula Öhrman redogjorde för det arbete som har gjort inom den finska
planeringsgruppen och särskild planeringsinformation delades ut.
Följande kommentarer gjordes:

 Konferenslogon borde ändras så att ordet Nordisk specialpedagogisk konferens syns
någonstans.

 Diskussion fördes över arbetsrubriken Elevstöd i undervisningen - från förskola till yrkesval.
I speciellt Norge och Sverige har man läst om att en orsak till att Finland klarar sig så bra i
Pisa undersökningarna har att göra med det tidiga stödet. Rubriken borde mer poängtera
detta. Ett rubrikförslag gavs ”Att bygga broar från tidig insats till yrkesval”.

 Angående programmet vore det viktigt att i något skede diskutera frågan om varför det går
så bra för eleverna i Finland jämfört med de övriga nordiska länderna.

 Det har traditionellt varit så att man försökt få föreläsare från varje nordiskt land till
konferenserna. Viktigare vore att koncentrera sig på temat.

 Förslag på några föredragshållare framfördes:
Susan Tetler, hennes forskning är inriktad mot inkluderande (special)pedagogiska insatser
för barn och unga.

  René Kristensens material PUMA, som är ett pedagogiskt utrednings- och
vägledningsmaterial för lärare i deras arbete med elever som behöver extra stöd.

 Claes Nilholm, engagerad i "I demokratins marginaler - ett projekt om barn i problematiska
skolsituationer”

Styrelsen beslöt att de två senaste presidenterna Leif Sort och Hege Valås bjuds in till
konferensen.



9. Övriga ärenden
Inga övriga ärenden

10. Mötesplan
Bestämdes att nästa möte är den 4-5 maj 2012 på Färöarna och i Stockholm på hösten eller
eventuellt i Bryssel. Mats Norrstad lovade planera detta.

11. Mötet avslutas
Mötet avslutades kl.12.00. Presidenten tackade alla styrelsemedlemmar för aktivt deltagande.

Justeras Vid protokollet

Jaanet Salminen Ursula Öhrman
President Sekreterare


